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Notulen OC Master RG en FR - 14 mei 2024  
  
Aanwezig:   
Marnix Hebly (voorzitter), Maarten Verbrugh (vicedecaan Onderwijs), Mikel Remmerswaal, Clive Jie-
A-Joen, Amber Bleyenbergh (JFR), Lisette Smit-Bennemeer, Bouke de Jong, Miranda van Eeden-van 
Harskamp, Björn van Eijzeren, Lien Sneyers, Wanda den Boer (Manager Onderwijs en studentzaken), 
Annika Galle (Opleidingsdirecteur RG), Mai Fleetwood Bird, Marlijn Ernens, Amber Meijnen, Shelly 
Wu, Elizabeth van ’t Riet en Abelicia Gonçalves (secretaris). 
  
Voor het verslag:   
SL = studentlid   
DL = docentlid   
 
1. Opening en vaststelling agenda  
Marnix opent de vergadering en verwelkomt iedereen. De agenda wordt vastgesteld.  
  
2. Mededelingen  
Er zijn geen mededelingen. 
 
3. Notulen 21 maart 2024 en terugkoppeling actielijst 
Maarten: op pagina 1 bij agendapunt 3 staat de volgende zin: ‘een gebonden vak is Engelstalig’. Dit 
suggereert dat alle gebonden vakken Engelstalig zijn. Het was er maar een. De zin wordt als volgt 
aangepast: ‘één van de gebonden vakken is Engelstalig’. 
 
Naar aanleiding van het verslag merkt Maarten het volgende op over de master Arbeidsrecht: 

- Bij de master Privaatrecht kan Arbeidsrecht als onderwerp gekozen worden voor OZP. 
- Arbeidsrecht wordt een gebonden keuzevak voor Privaatrecht en een vrij keuzevak voor de 

overige masters. 
 
Terugkoppeling acties: 

Wat?  Wie?   

Agendapunt Bekendheid vergroten 
opnieuw agenderen   

Abelicia   Afgehandeld. 

Advies internationaal aspect 
masteropleidingen opstellen voor 
bestuur  

Victor en Mikel  Afgehandeld. 

 
De notulen van 21 maart 2024 worden vastgesteld. 
 
4. OER 2024-2025  
Abelicia licht toe: eind vorig jaar is er, o.a. bij de OC, een schriftelijke uitvraag gedaan voor 
wijzigingsvoorstellen voor de OER’en. Het wijzigingsdocument is het resultaat van deze uitvraag. De 
OC wordt gevraagd in te stemmen met de voorstellen waarop de OC instemmingrecht heeft.  
 

Voorstel tot wijzigingen waartoe de decaan bevoegd is na instemming van de Opleidingscommissie 

Nummer 
wens 

Toelichting voorstel Argumenten/vragen OC Zienswijze OC 

14 OER master Ondernemingsrecht: uitbreiding 
van het aantal gebonden keuzevakken met twee 
vakken die nauw aansluiten bij het curriculum 
van de master Ondernemingsrecht, te weten: 

Geen. Instemming. 
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Risk, reputation & litigation en Geschiedenis van 
het privaatrecht.  

15 OER master Commercial Law: Intellectual 
Property Right (RB04) van (gebonden)keuzevak 
naar verplicht vak binnen de mastervarianten 
International Business Law en Commercial & 
Company Law. Het samenwerkingsverband 
tussen de Erasmus School of Law met de 
European Patent Office and the European Union 
Intellectual Property Office biedt studenten de 
kans om geselecteerd te worden voor een 
internationaal traineeship. Daarnaast zien we 
Intellectual Property Rights vaker een 
belangrijke rol spelen in handelsrecht 
verschillen dus van belang voor juristen in 
Business Law & in Commercial & Company Law, 
dit vertaalt zich in de vraag van 
scriptieverzoeken binnen deze tracks. 

Geen. Instemming. 

16 Alle masters OER’en: Artikel # Scriptie: In dit 
artikel is opgenomen dat een exemplaar van de 
definitieve scriptie dient te worden geüpload via 
Canvas. Vanaf 1 september 2023 zullen scripties 
niet in Canvas maar in TMS moeten worden 
geüpload. De scriptie wordt in TMS bewaard.   

Geen. Instemming. 

17 OER master Rechtsgeleerdheid: het vak ‘Rule of 
Law in the Global Legal Context’ (RQ82) heeft 
een kleine update nodig, en wij denken dat het 
focussen op juridische mobilisatie en activisme 
een goede manier is om deze meer te verbinden 
met actuele kwesties (en met ons lopende 
onderzoek). Wij stellen een nieuwe titel voor dit 
vak voor om veranderingen in de transnationale 
rechtspraktijk en veranderingen in onze eigen 
onderzoeksfocus te weerspiegelen: ‘Legal 
Activism and the Rule of Law in the Global 
Context’. Het wijzigen van de titel twee doelen. 
Ten eerste benadrukt het de rol van advocaten 
en juridische diensten in hedendaagse sociale 
bewegingen en breidt zo de reikwijdte van het 
vak uit. Ten tweede geeft het aan dat het vak, 
naast conceptgerichte studenten, ook gericht is 
op studenten die geïnteresseerd zijn in de 
praktijk van activisme en werken voor juridische 
NGO's. 

Geen. Instemming 

18 Alle master OER’en: nieuw keuzevak ‘Sport: 
Recht & Onderneming’. Het vak kijkt kritisch 
naar de actoren in de (prof)sport, hun 
onderlinge verhouding en relatie tot beleid. Het 
zwaartepunt van het vak ligt op de juridische 
implicaties van sport gerelateerde onderwerpen 
op de sport en actoren in de sport. 

DL: jammer dat dit vak in het 
Nederlands wordt aangeboden. 
Ook veel Engelstalige studenten 
vinden dit interessant. 
Arbitrage en sportrecht liggen 
dicht bij elkaar. Maarten 
beaamt dat je het vak niet kan 

Instemming. 
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Europeesrecht, nationaal recht en reglementen 
van internationale en nationale sportbonden 
zijn alle van toepassing op de actoren in de 
professionele sportsector. Dit maakt de 
Europese sportsector, en ook de nationale 
sportsector, tot een uitdagend terrein voor 
juridische bestudering. Het doel van het vak is 
werving van kennis omtrent de positie van de 
sportsector op Europees en nationaal niveau.  

volgen als je geen Nederlands 
spreekt. Wellicht kan dit in de 
toekomst anders. Hij koppelt 
dit terug aan de docent. 
Maarten vraagt zich wel af of 
het vak toegankelijk blijft voor 
Nederlandse studenten als het 
in het Engels gegeven wordt. 
Wellicht wil de docent 
betrokken zijn bij de 
scriptiebegeleiding van 
Engelstalige studenten die 
sportrecht als onderwerp 
kiezen. 
 
DL heeft vanuit Arbeidsrecht 
contacten met Feyenoord. 
Wellicht kan zij de docent in 
contact brengen. Verder merkt 
DL op dat op de studiebelasting 
gelet moet worden. Maarten 
geeft aan dat alles nog 
meegegeven kan worden aan 
de docent omdat het vak pas 
volgend jaar in blok 4 wordt 
gegeven. 
 
SL vraagt of er reclame wordt 
gemaakt voor dit vak. DL zegt 
dat er een bericht op Canvas 
komt voor B3-studenten. 
 
Annika stelt voor dat de docent 
gekoppeld wordt aan een 
docent die meekijkt met bijv. 
toetsing. 

19 Alle master OER’en: nieuw keuzevak Tuchtrecht. 
Beroepen zoals advocaten, notarissen, 
accountants, bankiers, zorgverleners hebben 
een bijzondere functie in onze maatschappij, die 
bijzondere rechten en plichten met zich 
meebrengen. Toch worden deze 
beroepsgroepen steeds vaker geconfronteerd 
met negatieve publiciteit als gevolg van 
incidenten rond ongewenst gedrag en integriteit 
en beroepsfouten. Tuchtrechtspraak vervult een 
belangrijke rol bij de regulering van het gedrag 
van professionals. Naast de academische 
relevantie van het tuchtrecht, komt een 
sectoroverstijgend keuzevak tuchtrecht, 
tegemoet aan de behoefte in het beroepenveld. 
Meerdere masteropleidingen en externe 

Maarten is benieuwd of er 
voldoende animo is voor het 
vak. 
 
DL licht toe: het vak is ontstaan 
uit de vraag van het werkveld. 
Zij geven aan dat studenten 
een verdieping in het 
tuchtrecht zouden moeten 
krijgen.  
 
DL zegt het jammer te vinden 
dat de fiscaliteit niet betrokken 
is bij het vak. DL stelt voor een 
suggestie te doen aan de 
docent van het vak. 

Instemming. 
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partijen (orde van advocaten, medisch 
tuchtcolleges, accountantskamer) hebben 
toegezegd een bijdrage te willen leveren 
(gastcolleges, bezoeken, casuïstiek, etc.) aan het 
nieuw op te starten keuzevak.  

 
DL stelt voor de deken van de 
orde van advocaten in 
Rotterdam te betrekken.  

20 OER master Privaatrecht|Commercieel 
Vermogensrecht: nieuw keuzevak ‘Arbeid en 
Onderneming: the employment law firm’. De 
aanleiding hiertoe is de wens van het 
departement Law & Business, in het bijzonder 
de leerstoelgroepen burgerlijk recht en 
arbeidsrecht, om op masterniveau substantieel 
onderwijs in het arbeidsrecht te blijven 
aanbieden, dit gelet op het feit dat de master 
Arbeidsrecht voorlopig ‘on hold’ is gezet, 
alsmede om studenten van de mastervariant 
Privaatrecht|Commercieel vermogensrecht de 
mogelijkheid te bieden deze maatschappelijk 
belangrijke en immer in beweging zijnde tak van 
het privaatrecht toe te voegen aan hun 
privaatrechtelijke vorming.  

Annika vraagt of het vak wordt 
afgesloten met een schriftelijke 
open boek tentamen op de 
campus. DL bevestigt dit.  
 
Maarten heeft de indieners van 
het voorstel meegegeven 
rekening te houden met het feit 
dat er nog een ander vak naast 
zit. Dit kan in de praktijk 
samenvallen met de verplichte 
Moot court-sessies. DL 
reageert: bepaalde data 
worden vrijgehouden voor 
Moot court en studenten 
moeten zelf kijken of ze deze 
data vrij kunnen houden i.c.m. 
hun andere vak. Alleen voor de 
vier gebonden keuzevakken 
wordt er rekening mee 
gehouden. Omdat de 
kantoorbezoeken verplicht zijn, 
wordt geprobeerd de 
kantoorbezoeken en Moot 
Court te combineren op 
dezelfde dag.  

Instemming. 

21 Alle master OER’en. Voorgaand genoemde 
keuzevak ‘Arbeid en Onderneming: the 
employment law firm’ zal naast een gebonden 
keuzevak voor de master Privaatrecht| 
Commercieel Vermogensrecht een vrij keuzevak 
zijn voor alle masters (behalve Criminologie). 

Geen. Instemming. 

 
Abelicia koppelt de argumenten ten aanzien van de keuzevakken terug aan de betreffende docenten 
(actie). 
 
DL refereert naar aanleiding van wens 13 naar de eerdere discussie rondom het gebruik van een 
Qwerty-toetsenbord. Wat is de uitkomst hiervan? SL geeft een terugkoppeling van het gesprek met 
het bestuur hierover. Er zijn diverse redenen waarom er geen ander toetsenbord gebruikt kan 
worden voor internationale studenten. De belangrijkste reden is dat je niet zomaar een ander 
toetsenbord aan de computer kunt verbinden die meteen ook werkt met het systeem, daarvoor is 
het te beveiligd. 
 
5. Advies internationaal aspect masteropleiding 
DL licht de totstandkoming van het advies toe, waarna het filmpje van SL wordt gestart. 
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DL geeft aan dat bij Fiscaal recht in het vak Capita Selecta al het een en ander gedaan is, maar door 
de tegenvallende aanmeldingen het is afgeschaft. Hij denkt dat het beter is om niet alleen Curaçao te 
betrekken, maar ook binnen Europa uit te breiden. Wat wil je bereiken in Curaçao? Er volgt een 
discussie over o.a. het uitwisselen van kennis met het Caribisch gebied, creëren van 
werkgelegenheid. SL zegt dat de wisselwerking met Curaçao gezocht moet worden. Deze voorstellen 
zijn laagdrempelig. DL geeft aan dat het voorstel ziet op de bijzondere band die we hebben met het 
Caribisch gebied.  
 
Annika vraagt zich af in hoeverre dit leeft onder studenten. Is er al contact geweest met de 
Rotterdamse studievereniging Dutch Caribbean Association? 
 
Maarten geeft aan dat Curaçao op juridisch gebied ook andere eilanden bedient. Het is dus ruimer 
dan alleen Curaçao. SL merkt op dat in het advies ook gesproken wordt van Aruba, St. Maarten en de 
BES-eilanden. 
 
SL stelt voor een uitvraag te doen onder studenten om te kijken of hier behoefte aan is. Het is goed 
om dit idee te onderbouwen met cijfers voor het bestuur. DL stelt voor een vraag op te nemen in de 
bachelor- en masterenquêtes aan het einde van het jaar. 
 
Marnix haalt een tweeledig doel uit de discussie: enerzijds het delen van kennis en anderzijds de 
voordelen voor ESL. Binnen de OC leeft de vraag of de opleidingen verantwoordelijk zijn voor 
maatschappelijke impact of dat de universiteit hier zelf naar moet kijken.  
 
Er wordt besloten bij meerderheid het voorstel aan te bieden aan het bestuur. Maarten stelt voor de 
concrete ideeën uit het filmpje, die niet in het stuk zelf worden genoemd, toe te voegen aan het 
advies. Abelicia zal namens de OC het voorstel aanbieden aan het bestuur (actie).  
 
6. Update master aanmeldingen 
Wanda geeft een update over de aanmeldingen in de master. De cijfers van internationale studenten 
blijven achter vergeleken met voorgaande jaren. Huisvesting blijkt vaak een probleem voor 
internationale studenten. Hoe kunnen we meer studenten aantrekken?  
 
DL geeft aan dat de internationale masters niet in de LLM-guide staan. Ook lijken weinig B3-
studenten te weten dat de ESL internationale masters aanbiedt. Internationale studenten willen ook 
naar Rotterdam komen, maar er bestaat geen internationale premaster bij de EUR. Ook was de 
internationale master een tijdje moeilijk te vinden op de website. Maarten geeft aan graag met DL te 
willen doorpraten over de LLM-guide. 
 
Maarten vraagt of de lage aanmeldingen te maken hebben met de verhoogde instellingstarieven. DL 
zegt dat het meer te maken heeft met het exchangebeleid.  
 
Marnix vraagt de leden of er concrete ideeën zijn hoe er meer winst gepakt kan worden in de 
communicatie naar studenten. De volgende opmerkingen/suggesties worden gedaan: 

- SL geeft aan dat hij het lastig vond om al zo vroeg in het jaar een keuze te moeten maken in 
B3, doordat de master open dag al in maart plaatsvindt.  

- Het zou fijn zijn als vanaf het eerste jaar wordt meegegeven dat er masters zijn die 
voortbouwen op een bepaald vak. 

- Creëer meer mogelijkheden om kennis te maken met een master, zoals meeloopdagen, 
studenten die iets vertellen of kennisclips.  

- Ook schijnt het inschrijfproces op studielink vrij vaag te zijn. 
 
Wanda geeft aan dat ze andere ideeën graag ontvangt (denboer@law.eur.nl).  

mailto:denboer@law.eur.nl
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7. Curriculumherziening master 
Annika geeft een stand van zaken over de curriculumherziening naar aanleiding van het slimmer 
academisch jaar. De herziening in de bachelor zal doorgevoerd worden in het academisch jaar 2025-
2026. Momenteel werken stuurgroepen en werkgroepen ideeën hiervoor uit. Het aantal 
onderwijsweken gaat terug naar 32 weken. Voor de bachelor is dit proces dus volop in gang gezet. De 
master is de een jaar later aan de beurt. Binnenkort zal meer informatie volgen.  
 
8. Bekendheid OC vergroten 
Door een gebrek aan tijd is dit onderwerp verplaatst naar de volgende vergadering (actie).  
 
9. Rondvraag en sluiting 
DL vraagt hoe het OER-proces verder gaat. Abelicia legt uit dat na de instemming van de 
opleidingscommissies de Faculteitsraad aan de beurt is. Zodra zij in juni instemming geven zal het 
bestuur er nog een laatste keer naar kijken. Daarna worden de wijzigingen doorgevoerd en kunnen 
de nieuwe OER’en per 1 september online. Maarten vult aan: activiteiten die niet kunnen wachten 
bijvoorbeeld qua roostering kunnen al doorgevoerd worden. 
 

Wat?  Wie?  

Argumenten t.a.v. nieuwe keuzevakken 
terugkoppelen aan betreffende docent 

Abelicia 

Advies internationaal aspect masteropleidingen 
namens OC aanbieden aan bestuur  

Abelicia  

Agendapunt ‘Bekendheid OC vergroten’ opnieuw 
agenderen   

Abelicia 

 
Volgende vergadering: 3 juni 2024 14.00-15.45 uur, Sanders 0.12  


